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 ی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز  تخصصی اتاق بازرگان -دبیرخانه کمیسیون های مشورتی       

 فرش، صنایع دستی و گردشگریصورتجلسه کمیسیون   

 رئیس کمیسیون:

 احد عظیم زاده 

تاریخ جلسه :    

4/07/1402 

 :  محل نشست

 اتاق بازرگانی تبریز 

 11:30  ساعت اختتام : 09:30  ساعت شروع :

 اعضای جلسه : مطابق لیست پیوستی 

 دستور جلسه : 

 موانع و مشکلات رزواسیون بلیط هواپیما و قطار در حوزه گردشگری  یبررس -1

 پیگیری موضوع حذف پیمان سپاری ارزی صادرات فرش -2

 فرش در تهران شگاهی نما یشناس بیآس-3

 مشکلات صنایع دستی در استان   یبررس -4

 صورت مذاکرات : 

 

 : اتاق تبریز ی و گردشگریدستع یصنامجید عباسی؛ دبیر کمیسیون فرش، 

اتاق    یگردشگر  ون یسی کم  است یرانتخاب آقای احد عظیم زاده را به عنوان    خدمت حضار محترم؛    ییبا عرض سلام و خوش آمد گو 

انتخاب   رانیاتاق ا  یگردشگر  ونی سیکم  استیبه ر  زی از اتاق تبر  شانیباعث افتخار است که ا  گوییم.می    کیتبرخدمت ایشان    رانیا

کنند. مشکلات حوزه    تیر یمد   ییرا در سطح بالا  ران یاتاق ا  ی گرگردش  ونی سیکم  توانندی م   م،یدار  شانیکه از ا  ی اند. با شناختشده 

مربوطه مکاتبه    یدولت  رانیآنها با مد  یمطرح خواهد شد و بعد از احصا   هاون یسی صورت دستور جلسات در کمو فرش به   یگردشگر

  .کرد میخواه

 

 ، نائب رئیس اتاق تبریز:انی بنابسعود م 

و    باشدیم   یمهم توسعه اقتصاد  یهااز قطب  یکیبه نوبه خود    ،یو فرش در کنار صنعت، معدن، تجارت و کشاورز  یگردشگر  حوزه

در    هاون یسی . کمباشدیشهر و استان ما م   یبرا  یبزرگ  از یامت  ران،یاتاق ا  یگردشگر  ون یسی کم  سیعنوان رئبه  زاده،م یعظ  ی انتخاب آقا

بخش    نیدر ا  یشاهد وقوع اتفاقات مبارک  ران،یدر اتاق ا  شانی با حضور ا  م یدواریبرخوردار هستند و ام   یی والا  گاهیجا   از  ران یاتاق ا

در  فصل زمستان    نکهیبه ااستفاده نشده است. باتوجه به نحو مطلوب    آن    یهات یدر شهر ما مغفول مانده و از ظرف  ی. گردشگرمیباش

  ز ی استان شد. صنعت فرش با نام تبر  ییجذب گردشگر بهره برد و باعث درآمدزا  یاستان برا  یاسک  یها ستیاز پ  توانی م   پیش است

های تحت ریاست آقای عظیم    ونی سیکم  ت یاز ظرف  دی و ما با  روندیبه شمار م   زیاصالت تبر   ینوعاست، صنعت فرش و چرم به    نیعج

 اندرکارانتسرآمد تمام دس   زادهمیعظ  یآقا .  میحوزه استفاده کن   نیتوسعه ا  یبرا  یرانا  بازرگانی  تبریز و اتاق  بازرگانی  در اتاق  زاده

  .و فرش خواهد بود یگردشگر  ونیس یکم یبرا یفرصت شان،ی و حضور ا باشد یحوزه فرش م 

 

 : اتاق تبریز ی و گردشگریدستع یصنا فرش،  ونیس ی کم سی نائب رئ ،یملک حمدم 
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است    ازی. امروزه نشودیواقع م  دیمف  زینخواهد بود؛ بلکه در حوزه صنعت ن  دیمف  یحوزه گردشگر  یگردشگران در استان تنها برا  حضور

ها  کشورها و آژانس  ریکمتر شناخته شده( از سا   ایو نوظهور    یمقاصد گردشگر  غ یو تبل  یجهت معرف  پ،یفم تور )فم تر   یکه تورها

  د ی با  یو گردشگر  یصنعت، بازرگان  یهامجموعه  یدارد و تمام   یگذارهیبه سرما   ازیبر بوده و ن   نهیامر هز  نی. امی استان داشته باش  یبرا

ا  یگذاره یسرما  خصوصنیدرا بتوان بحث  تا  انجام دهند  تبل  یهراس  رانیلازم را  ب  رانیا  هیعل  یمنف  غاتیو  از  برد. متأسفانه    نیرا 

صفر نشان داده   ت،یقطار از همان لحظه باز شدن سا  طیبل  تیهستند. ظرف  طیون بلیموضوع رزرواس  ریهاست همکاران ما درگمدت

کرده و به مسافران   یداریخر   طیبل   مت،یها )به فرض در مشهد( قادر هستند با اخذ چند برابر ق آژانس   یمتاسفانه برخ   ی. از طرفشودیم 

مشکل    نیشود. ا   یکل محترم فروش شفاف ساز  ر یمد  ی مانیسل  یو جناب آقا  ینظارت  یهاموضوع توسط دستگاه   نیارائه دهند. لطفاً ا

قادر به  یدفاتر خدمات مسافرت  یول ردیگیصورت م  طیمحل ها فروش بل   یبرخ ایوجود دارد در فرودگاه  زین مایهواپ طیدر خصوص بل

را با  قطر    ایاز امارات  را  ها    نیرلایاز ا  یکی   مکاریه   میبتوان  ونیسیکم  نی به برکت ا  میدواریام   .باشندیبه مسافران خود نم  طیارائه بل

 .می داشته باش ز یتبر

 

 مدیرکل اسبق هواپیمایی هما در تبریز:  ،زهوشیتابراهیم 

ها به صورت عمده  آژانس   دی با  ،یرونق حوزه گردشگر  ی. براباشدیآن نادرست م   ع یتوز   یوجود دارد ول  یبه تعداد کاف  زی تبر  یپروازها

رقابت ناسالم    کنند یم   ه یخود ته  یکه هر کدام برا  ی متفاوت  یهاصورت  بر اساس اشل   نیا  ر یشوند در غ  ف یفروش و خرده فروش تعر

  ون ی سیکم  نیا  یکل فرودگاه و اعضا  ریبا مد  ی. در صورت امکان جلسه اختصاصشوندیها متضرر م آژانس   جهیو در نت  شودیم   جادیا

  .پرداخته شود ونیشود و تنها به موضوع رزرواس ل یتشک

 

 :اتاق تبریز یگردشگرفرش، صنایع دستی و   ونیس ی کم سی نائب رئ ،یملک محمد

کمیته کارشناسی با مسئولیت آقای تیزهوش و حضور نمایندگان   در راستای بررسی موانع و مشکلات رزرواسیون بلیط هواپیما و قطار،

  و راه حل ها ارائه شود. فرودگاه و راه آهن برگزار خواهد شد تا موضوع کارشناسی 

 

 :  های آذربایجان شرقی ، معاون عملیات فرودگاهی فرودگاهیدیجمشعلیرضا 

  گر یهمد  یبا همکار   یانجمن صنف گردشگر  سیو رئ  ها  شرکت  انریمد  دی با  ط،یبل  ونیمشکلات حال حاضر رزرواس  یخصوص برخ  در

. در حال حاضر  باشدیم   یاتیناوگان، عمل   ۸0  یال  70وجود دارد که  تعداد    هوایی  ناوگان  1۸0بالغ بر    رانیبه حل آنها بپردازند. در ا

  ش یافزا  ییو تعداد پروازها را با سرعت بالا   میرو به جلو هست   شهی. طبق آمار هممیبه تهران دار  زیپرواز رفت و برگشت تبر  10تعداد  

پرواز  است.    3روزانه    نیانگیکه به طور م   م یپرواز  به استانبول دار  2۶  یال   21در طول هفته    م یهست  رانی . ما هاب استانبول در امیدهیم 

نسبت به    مای هواپ  طیبل  متیبودن ق  نییباشد و پا  یعادلانه نم  مایهواپ  متیق  ما،یهواپ  طیبل  متیها به تهران و ق  یسوار  هیکرا  سهیبا مقا

  وری شهر  1۵  خیاز تار  باشدیکشور م   یمشکلات مربوط به مسائل اقتصاد  نیشود. ا  شتریب   مایهواپ  طیبل  یشود متقاض  یباعث م   یسوار

استان    یهااداره کل فرودگاه مدیر  . بنده به عنوان  می به مشهد داشت  عادهالپرواز فوق  40و    یاپرواز برنامه  ۶0  ،ماه  وری شهر  30  یال

  ت یفعال  ییما یهواپ  یهابا شرکت   میها به طور مستق  . آژانسباشمیجهت انجام پرواز م   یفرودگاه  یهارساختیز  نیتام   یتیحاکم  یمتول

.  باشدیم   ییمایهواپ  یهاها با شرکت آژانس  تی سا  دنبسته بو  ای باز    اریاخت  میآنها ندار  تیدر سا   یدارند و بنده و اداره کل دخل و تصرف

 یم.حل کن  باشند یآن م  یکه دوستان متقاض یاختصاص ته یدر جلسه کم میتوانیموضوع را م  نیا
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 :اتاق تبریز یگردشگرفرش، صنایع دستی و  ونیسی کم سینائب رئ ،یملک محمد  

 تقویت بیش از پیش نظارت ها لازم است.  موانع و مشکلات رزرواسیون بلیط هواپیما و قطاردر خصوص 

 

 علیرضا سلیمانی، معاون مسافری اداره کل راه آهن آذربایجان:  

در    ییسزاه  همکاران ما نقش ب  خی تار  نیآهن هم واگذار شده است و از ا   در راه  یبه بخش خصوص  طیبحث فروش بل  ،137۵از سال   

  ط یاند. در مورد کم بودن بلمتحمل شده   ر یقطار و غ  طیتوسعه فروش بل  یگذاره یدر مورد سرما  یادیتوسعه راه آهن داشتند زحمات ز

ناوگان و امکانات   یهات یمحدود یسر ک یبا   یی مای همانند بخش هواپ ز ی ندارد. ما ن یتقاضا و عرضه همخوان ث عرض کنم که بح د یبا

شرکت    10  ،. در حوزه راه آهنباشدی نم  ر یپذامکان   هانه یقطعه و هز  یهات یمحدود  لیو بحث توسعه به دل   هستیم مواجه    ستمیدر س

  لات یتسه   ر یگی توسعه ندارند. راه آهن پ  یبرا   ی و رغبت  ستند ی برخوردار ن  یاز صرفه اقتصاد   یاقتصاد  طیکه با توجه به شرا  دنکنی م   تیفعال

  یدر رابطه با بحث توسعه وجود دارد و کسان  ی قابل توجه  لاتیتسه   ،12. از محل ماده  باشدی م   یو بار  یمسافر   یهاتوسعه حوزه   یبرا

حوزه    نیبخش شوند. توسعه ا  نیکرده و باعث توسعه ا  یگذاره یاراه آهن سرم   یدر حوزه مسافر  توانندی که رغبت داشته باشند م 

انجام  که به صورت متمرکز    و تهیه بلیط   می آژانس دار  1700  ی. در سطح کشور بالاشودیم   طیبل   هیته  یبرا  ی دسترس  شی باعث افزا

و    ینترنتیا  یهاامانه به صورت س   طیاز فروش بل  ی ها وجود دارد. بخش اعظمآژانس   ن یاز ا  طیبل   هیو از کل کشور امکان ته  می شود

تقاضا و عدم    م یعظ  ل یخ  ی را دارد ول  هیدر هر ثان  ط یقطعه بل  40فروش راه آهن توان صدور    ستم یس  انجام می شود.  یلیموبا   یهااپ

به    ها  است که شرکت  نیمشخص بنده ا  شنهادیموضوع پ  نیجبران ا  یپاسخگو نباشد. برا  شودیعرضه و تقاضا باعث م   یهمخوان

استان را     یبخش گردشگر  می کنند تا بتوان  یگذاره یبخش راه آهن سرما  یدر حوزه مسافر  ومی به صورت کنسرس  ا ی  یدصورت انفرا

 .می توسعه ده

  

 :زیتبرکلانشهر    ۶شهردار منطقه   ،هسیاناحمد 

کرده است و رتبه اول آسفالت در مناطق را کسب   یقابل توجه  شرفتیپ  ی از بابت درآمدها و خدمات رسان  زیتبر  ۶حال حاضر منطقه    در

لازم را داشته   یآمادگ د یبا  یاز لحاظ فرهنگ .باشدیما م  فهیکه وظ  شهر  یدارد از جمله آمادگ ی ادیز یهاشاخه  یکرده است. گردشگر

 .در خدمت خواهم بود د یداشته باش ۶منطقه  تقاضا و درخواستی که در خصوص شهرداری. هر میباش

 

 ن، رئیس اتحادیه صادرکنندگان فرش دستباف استان:ایسچی هراحد 

  شگاه یافتتاح نما  تیفیداشت. ک  یدرصد  100  شی نرخ ها افزا  یارائه نشد ول  یبود خدمات  ریسال اخ  30  شگاهینما   نیبدتر   شگاهی نما  نیا

 .بود نییپا اری بس زین

 

 حوزه فرش دستباف: ، فعال در یشعار

ها باعث شده است همانند گذشته  موضوع   نیو ا  ردیگی صورت نم  یبه راحت  ی خارج  انی پول و گردش پول در خصوص مشتر  پرداخت

  ان یفرش )که در طول سال ت یفیو ک د یسپس به حل مشکلات مربوط به تول  می بپرداز نبه حل مسائل کلا د ینکنند. در ابتدا با د یاز ما خر 

  .باشدیقابل حل م  یبه راحت شگاه ینما یمشکلات برگزار نها یکه با حل ا  میاست( بپرداز افتهیکاهش   اریبس
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 ، فعال در حوزه فرش دستباف: یفتح محمد

  م یو در مقابل اعتراض ما، تا  میبود  (1۵تا    ۸  ساعات بازدید )نداشتند و ما معترض    یحیصح  تیریمد  شگاه،ینما  یبرگزار  میمورد تا  در

حضور داشته باشند    19توانستند تا ساعت    یمراجعه کرده بودند م   14که قبل از ساعت    یانی مشتر  یاعلام کردند ول   19را تا ساعت  

  .صورت نگرفت یبه حد کاف ز ین غاتیمراجعه کردند اجازه ورود نداشتند. تبل 1۵ ساعتکه بعد از  یانی به مشتر یول
 
 :اتاق تبریز ی و گردشگریدستع یصنادبیر کمیسیون فرش، ، مجید عباسی 

 یبندتا جمع   ندیدارند اعلام بفرما  یبعد  یها شگاه یهرچه بهتر نما  یدر خصوص برگزار  یشنهاداتیخود، اگر پ  شاتیدر کنار فرما  زانیعز

 .میتهران ارسال کن یالمللن یب شگاه یبه نما ونی سیکرده و از طرف کم

 

 :، فعال در حوزه فرش دستبافیجواد

بازد  یاجذبه   ، شگاهیدر نما   د یبا  تا  ا  دکنندگانی وجود داشته باشد  ا  ن یرا جذب کند و  نما  رات ییتغ  جادیامر مستلزم          شگاه ی در ظاهر 

 .باشد یم 

 

 :  ، فعال در حوزه فرش دستبافریخب

شناخته    شتر ی ب  ا ی در دنفرش ما    له یوس   نیلازم آن لحاظ شود تا بد  یهاساخت  ر یز  د ی و با  باشد یمهم م   شگاهیدر نما  یخارجر  تجا  حضور

  .شود

 

 :نائب رئیس کمیسیون فرش، صنایع دستی و گردشگری اتاق تبریز، یریشب ایوب 

  ، شرکت  این  . نمایندهپرداخت خواهد شد  استان  یصنعت  یهاتوسط شرکت شهرک   شگاهیدار در نماتجار غرفه  یهانه یاز هز  یبخش

  .کندرا اعلام  نه یهز نیا افت یجهت در ازیمدارک مورد ن

 

 :استان یصنعت یشرکت شهرک هافن آوری  مدیر توسعه صنعتی و ،یرضائستاره 

ارائه دهند   هیرفت و برگشت و قرارداد اجاره غرفه خود و شماره شبا را به اتحاد  طیبل  ،یشگاهیکارت نما  توانندیخوشه فرش م   یاعضا

 د. شو زی مربوطه وار ارانهی به ما ارجاع داده شود تا  ه یتا از طرف اتحاد

 

 :، فعال در حوزه فرش دستبافیسطوت  ناصر

محل   میتوانی م   یتنها در صورت  شگاهی متاسفانه در نما  یول  باشدیمحصولات خود م   یمعرف  شگاه،ی از اهداف ما از شرکت در نما  یکی

 .م یداشته باش  یکه ارتباطات قو  می کن افتی غرفه در یبرا یخوب

 

 :، رئیس اتحادیه تولیدکنندگان تابلو فرش سردرودیابر هادی

تنوع طرح و رنگ، نسبتا خوب    ل یبه دل  شمیفروش فرش ابر   در نمایشگاه،  حمایت بیش از پیش دولت در فرش دستباف لازم است. 

  یهاتنها با روش توانینمصورت  نیا ریباشد در غ نیاز ا شتریب یمجاز  یدر فضا غاتیتبل  دی خوب بود. با زیبود. فروش تابلو فرش ن

  د.سود کسب کر یسنت
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 :، فعال در حوزه فرش دستبافیوسفی

  د ی آن تولبر اساس    می تا بتوان  میداشته باش  یبازار آنها آگاه  قهیاز سل   دیجبران آن با  یو برا  میارا از دست داده  یالملل  نیب  یبازارها  ما

  م.یکن

 

 :اتاق تبریز ، رئیس کمیسیون فرش، صنایع دستی و گردشگریزاده میعظاحد 

  ی ام. ما اتحاد کافخارج از کشور داشته  یهاشگاه ی حضور را در نما  نیشتریدر خصوص فرش دستباف دارم و ب  یادی اطلاعات ز  بنده

  نده، ی صنعتگران حوزه فرش استان به عنوان نما  از  م یتوانیم   م یاگر اتحاد داشته باش.  میها و مشکلات خود نداردرخواست   انیب  یبرا

سال بعد   یالملل  نیب  شگاهی دو سالن نما گریهمد  ی با اتحاد و هماهنگ میتوانیصنعت فرش بردارند. م  یبرا یدم تا ق م یمجلس کن یراه

 .می اختصاص ده ز یرا به فرش تبر

 

  :، فعال در حوزه فرش دستبافیدار گله

انجام    حوزه را  نیا  در  لازم  یهای فرش حضور داشته باشد تا بتوانند کارشناس  یکسوتان حوزه فرش در مرکز مل  ش یاست از پ  بهتر

  .دهند

 

 : اتاق تبریز  گردشگری، رئیس کمیسیون فرش، صنایع دستی و زاده میعظاحد 

 ی ارز   یسپار  مانیبه دنبال حذف پ  نیام. همچنصحبت کرده   زین  ریخصوص با وزاین    در    هستمموضوع    نیا  ریگی پ  شیها پاز مدت  بنده

  ت.داش میصادرات فرش را خواه  یچند برابر شی کار افزا نیهستم که با ا

 

 : اتاق تبریز ی و گردشگریدستع یصنامجید عباسی؛ دبیر کمیسیون فرش،  

صادرات شود    ش یعامل افزا  نکهیا  یو صادرات مشکل ساز شده است و به جا  د یتول  یبرا  یارز  یسپار  مانیحال حاضر موضوع پ  در

 .آن شده است دیباعث کاهش  شد 

 

 :راهنمایان گردشگری استانعضو هیئت مدیره انجمن صنفی  ،یریجد زیبا خانم

ها   کارگاه   نی ا  یو اجاره محل برا  استیجاری استما    یهااکثر کارگاه .  باشدی م   یدست  ع یما در خصوص کسب و کار صنا  یاصل  موضوع

  م یداشت  تیدرخواست حما  یو شهردار  و گردشگری  یدست  ع یصنا،  اداره کل میراث فرهنگی  خصوص از    نیدر ا  باشدیبر م   نهیهز

به    میوجود دارد که درخواست کرد  زیدر تبر  یادیز  یخیتار  یها.( خانه دما قرار دهن  اریدر اخت  متیارزان ق  ای   دداریسوبس   یها)محل

موضوعات    گری از د  یمشاغل خانگ  یبرا  لاتیمورد قبول قرار نگرفت. وام و تسه  یبه ما اختصاص دهند ول  یجمع  یهاعنوان کارگاه 

که )به اعلام    یااز بودجه   توانندی و نم  انددهخصوص با مشکل مواجه ش   نی هنرمندان ما در ا  شتر ی . بباشدیم   یدست  ع یمهم در حوزه صنا

محصولات    م یوجود ندارد که ما بتوان  ز یدر تبر  یدست   ع یصنا   یبرا  یاستفاده کنند. بازار متمرکز  است  افتهی  صیوزارت کار( به آنها تخص 

از طرف نهادها    درخواست داریم   و   میدار  پیگیری این موضوعات را  درخواست   ونی سی. از کممیمهمانان و مسافران ارائه ده  یخود را برا

   بیشتری از صنایع دستی بعمل آید. ت یحما

 

 : اتاق تبریز ی و گردشگریدستع یصنامجید عباسی؛ دبیر کمیسیون فرش، 
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 .میصلاح انعکاس ده یتا به مراجع ذ دیارائه ده ونیس یخود را به صورت مکتوب به کم شنهاداتیو پ نظرات

 

 :یدست ع یخانه هنرمندان صنا ره یمد ئتیه  سیو رئ رعاملیپور؛ مد قاسم

  ن ی. راه حل امیمحصولات خود به بندرعباس را ندار  ی. امکان ارسال برخمیبا مشکل حمل و نقل مواجه هست   یدست  ع یحوزه صنا   در

  یکه خوشبختانه شرکت  باشدیکوچک )سبک و فوق سبک( م   یماهایو حمل و نقل، بحث هواپ  یدست  ع ی،صنایموضوع در حوزه گردشگر

با گسترش    یکنند. از طرف  تیفعال  توانندیم   یخاک  نیبه فرودگاه ندارند و در زم   یازی ن  ماهایهواپ  نیادارد.    تی حوزه فعال  نیدر ا  ز یدر تبر

ما به عنوان    اراتیشد. اخت  م یدر سطح استان خواه  ییآن باعث اشتغال زا  نامهیگواه  یسبک و فوق سبک و آموزش و اعطا  یماهایهواپ

ما قرار   اریدر اخت  یشناس  رانیا  ادیدر بن  نی رزم یمغازه و ز  کی  میدار  اریدر اخت  یکمو امکانات    باشدیخانه هنرمندان محدود م   رعاملیمد

  ی هاسرسام آور اجاره بها، اکثر کارگاه   شی . با توجه به افزامیاصنعتگران قرار داده  اری در اخت  گانیدارد که به صورت زوج و فرد و را

  ی که مورد استفاده قرار نم  ساختمان های اداراتقسمتی از  که    م ین هستی. به دنبال اشوندیادغام م   گریکد یبا    ایشده    لیتعط  یهنر

و    یدست  ع ی صنا  ، یفرهنگ  راثیم اداره کل    با    یزنیخصوص در حال را  نی در ا  داده شود.قرار    یدست  ع ی هنرمندان صنا  اریدر اخت  رد،یگ

 گری هستیم. گردش

 

 :زه صنایع دستی، فعال حوپوربزرگ

حوزه، رونق  نیدر بازار هنرمندان ا  توانیشهر م  یو خروج  یورود  یها، راه آهن و مباددر فرودگاه  یدست  ع یاختصاص فروشگاه صنا  با

مختص   هیو انتشار نشر  یمسافران خارج  یها به خصوص براو فرش در هتل  یگردشگر  ،یدست  ع یصنا  یکرد. ارائه بروشورها  جادیا

  .حوزه خواهد شد نیا یترجمه شود باعث رونق اقتصاد ا یدن مختلف یهاها که به زبان حوزه  نیا

 

 معاون مسافری راه آهن آذربایجان: ،یمانیسلعلیرضا 

 هستیم. یدست ع یصنا   یدائم شگاهینما  بدیل آن بهت که به دنبال میدار یمحل راه آهن تبریز  ستگاهیمحل ا در

 

 اداره فرش اداره کل صمت استان: رئیس ،یمانیسل علی 

  ی ارز در شورا  یسپار  مانیطرح پ  یماه زمان برا  3۶ما ارسال شده است،    یبرا  یارز  یسپار  مان یکه در خصوص پ  یانامه  نیآخر  در

  یارز  یسپار  مانیخواستار حذف کامل پ  جدبه    ز یو ما ن  دموضوع هستن   نیا  ریگیپ  زادهم یعظ  یدر نظر گرفته شده بود. آقا  یمل  تیامن

  شگاه ی بنده در خصوص نما  شنهادی. پستین  ارزی برای آن صحیح  یسپارپیمان  و    باشد یهنر و فرهنگ م   ت،یهو   کی. فرش  میهست

  یتابلو فرش که کشور  هیحضور داشته باشند. )علاوه بر اتحاد   شگاهی از استان ما در ستاد نما  ندهینما  نی که چند   فرش تهران اینست

آن    ریگی ارسال شود تا پ  ز یما ن  یمطرح شود و رونوشت آن برا  زادهم یعظ  ی و آقا  ونیسی کم  قیبهتر است از طر   شنهادیپ  نیباشد.( ا  یم 

 .  میباش

  .دارند  تیاستان ما در حوزه فرش فعال   یها اکثر شهرستان  و  است  در حوزه فرش برخوردار  ییبالا  لیاز پتانس  یشرق  جانیاستان آذربا  

. از استبا استان ما برابر    شگاه،ی متاسفانه حضور آنها در نما  یت دارند ولیحوزه فعال  نیدو شهرستان در ا  ای  کیها  استان  شتریدر ب

استان راه آهن  ایستگاه های  ها و  فرش در فرودگاه  یقال  یاستقرار دارهاباشد.    یخلاق فرش م   یبه عنوان شهر جهان  زیتبر  یطرف

 .به مسافران شود دستباف فرش یجهان تختیباعث شناساندن پا  تواندیم 
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 هوایی: ز مدیران آژانس های مسافرت نجف خانی، ا

موضوع در استان ما صورت   نی. بنده تلاش کردم که اردیگ یفرش، در استان اصفهان صورت م  یدرصد فروش و صادرات چمدان 99

محلها    نی بافت فرش به ا   قهیبا طر   یی کنندگان تماس گرفتم تا مسافران خود را جهت آشنا  د یتول   شتر ی خصوص با ب  ن یدر ا  ی حت  ردیگ

تور    دریفرش اصفهان به دنبال ارتباط با ل  دکنندگانیتول  کهی فرش صورت نگرفت در حال  نندگانک  دیتول   یاز سو  یاستقبال  یببرم ول

فروش به ما اختصاص     ونیسی از فروش را به عنوان کم  یدرصد  یفرش در اصفهان هستند. حت  دی تول  یهامسافران از محل  دی جهت بازد

  م.ی فرش هست یها وشگاهفر یبرا  ،یآموزش رفتار فروش به گردشگر خارج ازمندی. ندهندیم 

 

 :اتاق تبریز ، رئیس کمیسیون فرش، صنایع دستی و گردشگریزاده میعظاحد 

  اریدر اخت  یدرصد   40  یال  30  یها  ونیسی در اصفهان، کم  است.  زی تبر  به مراتب بیشتر از  ست یاصفهان درخصوص جذب تور  شرفتیپ

  د.کار ندارن نیبه ا  یلیدر استان ما تما  یدهند ول یقرار م  درها یتورل

 

 ابوالفضل احمدی فرد، فعال حوزه فرش دستباف: 

  م ی متوجه شد  زین  ر یاخ  شگاهیخود است. در نما   یاصل  گاهیو هدف ما قرار گرفتن آن در جا  باشدیم   ادیحوزه ز  نیعمق فاجعه ا  متاسفانه

 .می کسب کن یا جهینت می توانی نم می در تعامل باش ا یبا دن میکه نتوان ی. تا زمانستندیقائل ن یحوزه فرش ارزش یکه برا

 

 ی و گردشگری: دستع یصنامجید عباسی؛ دبیر کمیسیون فرش، 

  ن یاز بهتر  ی کیجلسه امروز  بود.    ایبا سلائق دن  ییآشنا  یبه آموزش برا  ازی نموضوع    جلسه مطرح شد،    انی که در پا  یجمله موارد مهم  از

 جلسه به مسئولان مربوطه ارجاع داده خواهد شد.  نیا یبندمحور بود. جمع  یمحور و خروج جهیاتاق بود که نت ونیسی جلسات کم

 

 مصوبات جلسه : 

 متن مصوبه  ردیف

پیشنهاد شد این مورد با حضور نفرات متخصص و   بررسی و  ،یدر حوزه گردشگر  و قطار  مایهواپ   طی بل   ونیموانع و مشکلات رزرواس 1

 مسئولین مربوطه در یک جلسه تخصصی مطرح و راه حل ارائه گردد. 

را مابین مشارکت کنندگان های مرتبط هماهنگی های لازم  نمایشگاه برگزاری  قبل از کمیسیون  پیشنهاد شد که   ی در حوزه نمایشگاه 2

 پربارتر گردد.  ،تا خروجی  انجام دهد

و تغییر روشهای مربوطه، نسبت به برگزاری آموزش های مدرن    به حالتتبلیغات فرش دستبافت از حالت سنتی    کمیسیون در راستای 3

 لازم اقدام کند. 

از مسئولین مربوطه پیگیری های لازم را در خصوص معافیت از پیمان    جهت افزایش صادرات فرش و صنایع دستی،کمیسیون در   4

 سپاری انجام دهد. 

 مصوب شد که در راه آهن استان محلی به عنوان نمایشگاه دائمی صنایع دستی تعریف گردد.  ۵

   . پیشنهاد شد که در حوزه گردشگری جهت توسعه این صنعت در استان با مسئولین مربوطه نامه نگاری گردد ۶


